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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 30.03.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w formie zdalnej za pośrednictwem aplikacji TEAMS. 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 13/14 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: p. Stanisław Piłka 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Oddziału Agencji Restrukturyzacji 

i Modernizacji Rolnictwa w Sępólnie Krajeńskim  - Sławomir Majnert 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

        

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów RM w Więcborku p. Władysław Rembelski. 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

1.  Informacja z działalności Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w zakresie wypłaty odszkodowań z tytułu szkód poniesionych w rolnictwie 

oraz o dopłatach dla rolników w roku 2020. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty 

pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie gminy 

Więcbork za rok 2021. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork  

w 2021 roku. 

6. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian 

W dalszej części przystąpiono do realizacji porządku obrad. 



2 
 

Przewodniczący Komisji przekazał głos Kierownikowi Oddziału ARiMR w Sępólnie 

Krajeńskim p. Sławomirowi Majnert, który omówił działalność Powiatowego Biura 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w zakresie wypłaty odszkodowań  

z tytułu szkód poniesionych w rolnictwie oraz o dopłatach dla rolników w roku 2020. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek mówił, że w przedstawionej informacji nie dopatrzył się wzmianki  

o tzw. małej retencji, czyli Programie dotyczącym budowy małych oczek wodnych i zbierania 

wody deszczowej. W związku z tym pytał, czy jest jeszcze możliwość wnioskowania w tym 

zakresie. 

Kierownik Oddziału ARIMR odpowiedziała, że biuro powiatowe nie obsługuje tego typu 

wniosków i trudno mu się odnieść do pytania radnego. Może to ewentualnie sprawdzić  

i odpowiedzieć radnemu w późniejszym terminie. 

Radny Kabattek stwierdził, że jest tym bardzo zainteresowany, bo braki wody były, są  

i będą występowały, stąd jego pytanie. 

Kierownik Oddziału ARiMR powiedział, że temat jest mu znany, ale nie chciałby nikogo 

wprowadzać w błąd. Zanim odpowie wolałby się  dowiedzieć konkretów i takie przekazać. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do realizacji kolejnych punktów 

porządku obrad. 

Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.10.2021 z dnia 15 marca 2021r. zwiększającego 

plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 o kwotę 270.664,00 zł oraz w rozdz. 80104 o kwotę 

152.984,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego 

w 2021r. 

2. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 70005§0470 o kwotę 2.118,00 zł w związku  

z wpływem opłaty za trwały zarząd pomieszczeń zajmowanych przez ŚDS w Więcborku. 

3. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 71095§0970 o kwotę 700,00 zł w związku  

z wpływem środków stanowiących zwrot kosztów naprawy szkody wyrządzonej na 

targowisku miejskim w Więcborku przez osobę fizyczną. Po stronie wydatków kwota ta 

umieszczona została w §4210 celem zakupu materiałów jej likwidacji. 

4. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75011§2360 o kwotę 3,00 zł i w rozdziale 

85503§2360 również o kwotę 3,00 zł w związku z wpływem dochodów JST związanych  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75023§0970 o kwotę 1.600,00 zł w związku  

z wpływem odpłatności za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny punkt pomocy prawnej  

w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa. 

6. Zwiększa się plan dochodów (§2700) i wydatków budżetowych (§4700) w rozdz. 75023  

o kwotę 239,00 zł w związku z zawartą w br. umową o dofinansowanie kosztów kształcenia 
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ustawicznego pracowników i pracodawcy. W ramach zawartej umowy Gmina otrzyma  

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego środki na kształcenie pracowników. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75085§0970 o kwotę 4.500,00 zł w związku  

z wpływem dochodów różnych stanowiących kwoty ściągnięte egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618§0460 o kwotę 7.000,00 zł w związku  

z wpływem opłaty eksploatacyjnej. 

9. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618§0690 o kwotę 17,00 zł w związku  

z wpływem opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy  

z 04.04.2019 r. o przedkładaniu niektórych dokumentów urzędowych w państwach 

członkowskich Unii Europejskiej. 

10.Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618§2680 o kwotę 117.000,00 zł tytułem 

rekompensaty za niepobieranie od dnia 01.01 do 31.12.2021 r. opłaty targowej. Tym samym 

zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 75616 §0430 o kwotę 99.817,00 zł. 

11.Zwiększa się plan dochodów (§2700) i wydatków budżetowych (§3110 i §4210) w rozdz. 

85215 o kwotę 17.864,88 zł w związku dopłatami do czynszów mieszkalnych finansowanych 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, zgodnie z art. 15zzzic–15zzzii do ustawy z dnia  

2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych. 

12.Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3111.5.20.2021 z dnia 22 marca 2021r. informującego  

o finansowaniu w 2021 r. zadań związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  

i zwalczaniem COVID-19 ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w ramach 

programu Wspieraj Seniora w rozdziale 85295§2700. Kwota otrzymanych środków to 

16.735,00 zł i przeznaczone zostaną na wypłatę dodatków specjalnych dla pracowników 

zajmujących się obsługą programu, promocję programu oraz środki ochrony indywidualnej. 

13.Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90095§2460 o kwotę 64.800,00 zł z tytułu 

środków z NFOŚiGW w Warszawie na zadanie zrealizowane w 2020r. pn.: „Usuwanie 

odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach  

i typu „Big BAG”. 

14. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

- w §4210 zwiększa się plan o kwotę 8.224,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych na utwardzenie dróg, 

- w §4300 zwiększa się plan o 8.000,00 zł na zakup usług transportu materiału drogowego, 

- w §4430 zmniejsza się plan o 141,00 zł zabezpieczony na składkę ubezpieczeniową. 

15. W rozdziale 60095 w §4430 zwiększa się plan wydatków o kwotę 141,00 zł celem 

zabezpieczenia środków na zapłatę składki ubezpieczeniowej NNW pracowników 

skierowanych do robót publicznych. 

16. W rozdziale 75095 w planie finansowym wydatków dokonuje się następujących zmian: 

- w §4300 zwiększa się plan o kwotę 32.000,00 zł z przeznaczeniem na opracowanie strategii 

Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2027, 

- w §4360 zwiększa się plan o 1.000,00 zł na sfinansowanie aktywacji i opłat 

abonamentowych w zakresie internetu po zakończeniu przebudowy budynku niemieszkalnego 

przy ul. Rybackiej w Więcborku na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku, 

- w §4610 zwiększa się plan o 5.000,00 zł na pokrycie opłaty sądowej za pozew przeciwko 

byłemu pracownikowi o naprawienie szkody, 

- w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania 

budynku o funkcji niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. 

Rybacka 11A w Więcborku)”, w ramach dotychczasowego planu, dokonuje się aktualizacji 

planu wydatków w §6050, §6057 i §6059. 

17.W rozdziale 85195 dokonuje się zmian w planie wydatków celem zabezpieczenia środków 

na realizację zadania zleconego i polegającego na transporcie osób mających trudności  

w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, w tym 
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osób niepełnosprawnych oraz organizacji punktu informacji telefonicznej. Zadanie to będzie 

podlegało refundacji środkami z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, stąd konieczność 

zabezpieczenia środków własnych budżetu Gminy Więcbork. 

18.W rozdz. 85415 w §3260 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 423.648,00 zł  

w celu sfinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

19.Dokonuje się zmian w planie finansowym funduszu sołeckiego Sołectwa Czarmuń. 

Zgodnie ze złożonym wnioskiem i uchwałą nr 1/2021 z 05.02.2021r. zebrania wiejskiego 

Sołectwo zrezygnowało z zakupu siatki oraz piłki do siatkówki plażowej i kwota 320,00 zł ma 

zostać przeznaczona na zakup materiałów do wykonania zadaszenia na drewno przy świetlicy 

wiejskiej. 

20.Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 92695 w §4270 o kwotę 40.000,00 zł na zakup 

usług remontowych dachu podcienia przy budynku socjalnym na stadionie w Więcborku. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM odniosła się do pozycji zmian dotyczącej dodatków mieszkaniowych. 

Czy zmiana oznacza, że osoby pobierające to świadczenie będą mogły ubiegać się jeszcze  

o dodatkowe wsparcie, czy też będzie to refundacja dla Gminy za wypłatę tych dodatków. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że będzie to niejako uzupełnienie dodatku 

mieszkaniowego i dodatek mieszkaniowy łącznie z tą dopłatą do czynszu nie może 

przekroczyć 75% należnego czynszu za lokal mieszkalny tj. nie więcej niż 1.500,00 zł. żeby 

móc ubiegać się o taką dopłatę w ostatnich trzech miesiącach przed dniem złożenia wniosku, 

dochody rodziny muszą być o co najmniej 25% niższe niż dochody rodziny w roku 2019. 

Kolejny warunkiem jest posiadanie umowy najmu lokalu, ale przed datą 14 marca 2020r.  

i wcześniej nie przysługiwał wnioskodawcy podwyższony dodatek mieszkaniowy. Są to 

niejako dodatkowe środki z Funduszu przeciwdziałania skutkom COVID-19. 

Radna Beata Lida mówiła, że Skarbnik omawiając zmiany użyła sformułowania „środki 

przywłaszczone”. Radna prosiła o rozwinięcie tego tematu. 

Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że chodzi tu o sprawę bardzo dobrze radnym znaną,  

a mianowicie środki przywłaszczone przez była księgową Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku. 

Radna Lida prosiła o nieco więcej informacji w temacie, gdyż przez dłuższy czas w temacie 

była cisza i uznała, że sprawa jest już zakończona.  

Skarbnik Gminy Więcbork przypomniała, że sprawa zakończyła się swego czasu wyrokiem 

skazującym i zobowiązaniem do naprawienia szkody. Wyrok został skierowany do egzekucji 

komorniczej i egzekucja ta cały czas jest prowadzona z dochodów zobowiązanej. Teraz 

chodzi o to, aby możliwe było przejęcie nieruchomości zobowiązanej i za jej pomocą 

rozliczenie znacznej cześci długu. Roczne wpływy z tytułu należności, to kwota 15.000,00 zł 

– 18.000,00 zł, a mając na względzie dług jaki jest Gmina ma świadomość, że spłata będzie 

trwała bardzo długo, albo ostatecznie może się zdarzyć tak, że Gmina nie odzyska całości 

środków. Pewne perturbacje w rodzinie, dotyczące przeniesienia praw własności pomiędzy 

poszczególnymi członkami spowodowały, iż być może Gmina będzie mogła dochodzić 

swoich należności również od innych członków rodziny i temu między innymi ma służyć 

pozew, o którym mowa była podczas omawiania projektu zmian w budżecie. 

Burmistrz Więcborka uzupełniając wypowiedź Skarbnik Gminy wskazał, że Gminy nie 

satysfakcjonuje ta forma naprawienia szkody, która została orzeczona przez Sąd. Wszyscy też 

wiedzą, że Sąd w wyroku nie określił terminu w jakim zobowiązanie ma zostać uregulowane, 

co tez czyni ten wyrok mniej skutecznym. Gmina chciałaby, o ile taka możliwość będzie, 

egzekwować dług od innych członków rodziny, jak również z istniejącej nieruchomości. Do 
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tej pory Gminie udało się rzeczoną nieruchomość zabezpieczyć hipoteką i Gmina wpisana jest 

w księgę wieczystą. Kwota 5.000,00 zł, to 5% kwoty o jaką Gmina chce wystąpić do Sądu nie 

mając pewności, jak sad podejdzie do sprawy /do kwestii współwłasności, przekazywania tej 

nieruchomości/ Wiadomo, że wartość sporu to prawie 700.000,00 zł, ale Gmina nie chce 

występować o całe 700.000,00 zł, bo to wiązałoby się z kosztem 5%, czyli 35.000,00 zł na 

rzecz Sądu , bo nie ma pewności co do wyniku postępowania. Na ten moment Gmina 

występuje do Sądu o tzw. „zasadę”, jeżeli Sąd przyzna Gminie rację, będzie podstawa, aby tą 

samą procedurę dla pozostałej kwoty. W ten sposób Gmina chce poszerzyć możliwość 

odzyskania długu, bo z samych dochodów kwota długu jest nie do odzyskania.  

Przewodniczący Komisji prosił z kolei o kilka słów wyjaśnienia odnośnie remontu dachu na 

budynku mieszczącym się na stadionie miejskim /kwota 40.000,00 zł/. Na czym ten remont 

będzie polegał. 

Zastępca Burmistrza Więcborka przypomniał, ze już w ubiegłorocznych zmianach  

w budżecie pojawiła się kwota związana z remontem przedmiotowego dachu. Wówczas też 

zasygnalizował, że niewiadomą jest tak naprawdę, z czym przyjdzie się mierzyć po 

rozpoczęciu prac tj. zdjęciu blachy na dachu. Przypuszczenia się sprawdziły i sytuacja 

okazała się katastrofalna. Środki pierwotnie zabezpieczone na ten cel wystarczyły jedynie na 

zakup usług remontowych razem z materiałem jedynie dla części socjalnej budynku. 

Natomiast pozostała jeszcze część, w której zlokalizowana jest wiata. Stan tej części w każdej 

chwili grozi zawaleniem. W ubiegłym roku zakupiono dla tej części legary żeliwne. Zgodnie 

z wycena fachowców zainteresowanych wykonaniem zadania kwota 40.000,00 zł obejmować 

będzie zdjęcie dachu i wykonanie poszycia na nowo, łącznie z uzupełnieniem wieńców. Jeżeli 

budynek ma służyć mieszkańcom i użytkownikom stadionu, niewątpliwie trzeba dokonać 

tych prac. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Projekt zakłada zmiany przypadające na I kwartał 2021 roku i uaktualnienia kwoty dochodów  

i  wydatków. Jedna zmian dotyczy roku 2022 i proponowana jest tu zmiana w postaci 

wprowadzenia nowego przedsięwzięcia tj. Programu Aktywności Lokalnej na terenie gminy 

Więcbork. jest to zadanie, które ma być realizowane z dofinansowaniem środków unijnych. 

Póki co to zadnie jest w planie roku 2021, ale ze względu na sytuację epidemiczną, akceptację 

wniosek Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku tj. Gminy Więcbork, 

która będzie realizowała ten Projekt ze Stowarzyszeniem GINEKA, dotyczący przeniesienia 

terminu realizacji tego zadania na rok 2022. Wartość Projektu to ponad 424.000,00 zł: po 

stronie Gminy Więcbork kwota 100.749,57 zł, a 35.000,00 zł stanowi wkład niefinansowy 

(wolontariat i udostępnienie sal). 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty pobranej od 

przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
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przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie gminy Więcbork za rok 2021 

przedłożył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Dnia 26 stycznia 2021r. weszły w życie przepisy o zmianie ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych 

innych ustaw (tekst jedn. Dz. U. z 2020r. poz. 1842 z późn. zm.). Na mocy znowelizowanego 

art. 31zzca ww. ustawy rada gminy może, w drodze uchwały, zwolnić z opłaty, o której mowa 

w art. 11' ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982r. o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi, należnej w 2021r. lub przedłużyć termin na jej wniesienie. 

Zwolnienie z opłaty bądź przedłużenie terminu dotyczy tylko i wyłącznie przedsiębiorców, 

którzy posiadają zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

w miejscu sprzedaży. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 8 do wyłącznej własności rady gminy należy podejmowanie 

uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach. 

Podjęcie niniejszej uchwały umożliwi udzielenie pomocy przedsiębiorcom, którzy posiadają 

ważne zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu sprzedaży. Przedsiębiorcy prowadzący działalność gastronomiczną, znajdują się 

obecnie w trudnej sytuacji finansowej, gdyż zostali dotknięci zakazem prowadzenia 

działalności ze względu na stan epidemii. Ze względu na zapis znowelizowanego art. 31zzca 

ww. ustawy dotyczący zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży lub przedłużenia terminu na 

jej wniesienie wszedł w życie dopiero w dniu 26 stycznia 2021r. i w chwili obecnej pierwsza 

rata została już opłacona przez przedsiębiorców, proponuje się: 

1) zwolnienie przedsiębiorców w II i III raty należnej w 2021r. za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, 2) zwrot 

w części odpowiadającej II i III racie opłaty pobranej od przedsiębiorców, którzy wnieśli 

opłatę za rok 2021 w terminie do 31 stycznia 2021r. Zgodnie z art. 182 ustawy o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi dochody z opłat za zezwolenia mogą być 

wykorzystane na realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem alkoholizmowi  

i narkomani oraz zgodnie z ustawą z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych na działania związane  

z przeciwdziałaniem COVID-19. 

Podmioty prowadzące działalność gospodarczą, zwłaszcza w zakresie gastronomi pomimo 

ograniczeń w jej wykonywaniu ze względu na obostrzenia wynikające z przeciwdziałania 

COVID-19, zobligowani są przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do dokonania opłaty za korzystanie z zezwoleń na jej 

sprzedaż w ściśle określonych terminach. W tej sytuacji działania samorządu Gminy 

Więcbork zmierzające do ograniczenia obciążeń finansowych dotykających branże 

gastronomiczną wydają się zasadne i w pełni akceptowalne. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2021 roku omówił 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski. 
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Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt Rada Gminy określa 

w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. 

W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2021 

roku”, który stanowi  załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze gminy 

Więcbork. Opinia pisemna pozytywna wpłynęła tylko od Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie  

w pozostałych przypadkach przyjęto milcząca zgodę. Gmina podpisała również stosowne 

umowy z lekarzami weterynarii p. Izabelą Bator oraz p. Szymanowiczem, który będzie pełnił 

zastępstwo w razie sytuacji koniecznej. 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych radny Stanisław Wegner zwrócił się do Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej p. Jacka Kabattka, by Zespół Kontrolny Komisji przy okazji planowanej kontroli 

wody, sprawdził ujścia wody oraz ilość rur azbestowych na terenie gminy Więcbork. 

 

Radny Jan Antczak wskazywał na potrzebę wyrównania rozjechanych dróg na terenie 

sołectwa Runowo Krajeńskie. 

 

Radny Jacek Kabettek nawiązując do prośby radnego Wegnera stwierdził, ze Komisja 

Rewizyjna rzeczywiście planuje kontrolę w ZGK ale w związku z wejściem kolejnych 

obostrzeń tak na prawdę nie wie, kiedy to nastąpi. Niemniej problem na pewno będzie 

przedmiotem uwagi podczas czynności kontrolnych. Radny zwrócił się też do Burmistrza  

z pytaniem o szacowanie szkód w związku z pojawieniem się sygnałów od miejscowych 

rolników o wymarznięciach. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski, że obecnie Gmina jest w trakcie  realizowania 

naprawy dróg gminnych po sezonie zimowym. Sprzęt został poddany przeglądowi 

serwisowemu i jest gotowy do wykonywania niezbędnych w tym zakresie napraw.  

W kwietniu nastąpi intensyfikacja działań, będą realizowane przy udziale dwóch operatorów.  

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że dobrze, że planowana kontrola Komisji Rewizyjnej się 

odbędzie. Odnosząc się jednak do wypowiedzi radnego Wegnera, zauważył, że nie wie czy 

jest aż tak źle, skoro woda jest poddawana systematycznym badaniom przez Sanepid,  
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a oprócz tego ZGK wykonuje badania we własnym zakresie, żeby na bieżąco mieć wiedzę na 

temat jakości wody dostarczanej do gospodarstw domowych. Największym wyzwaniem jest 

jakość tej wody na ujęciach , dlatego też jakiś czas temu podjęto decyzje o szukaniu miejsca, 

lokalizacji nowego ujęcia wody niedaleko stacji uzdatniania wody. W miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego była propozycja, aby część terenów przy stacji uzdatniania 

wody, które w tej chwili należą do Agencji, przeznaczyć pod tereny, na których ma być 

zlokalizowane dodatkowe ujęcie wody. Na tym terenie przewidziane są tereny pod 

budownictwo mieszkaniowe, ale dopóki nie zapewnione zostanie dodatkowe ujęcie wody 

dopóty nie będą sprzedawane w tej lokalizacji grunty pod budownictwo mieszkaniowe. Co do 

rur azbestowych, to temat jest znany, był już też przedmiotem dyskusji i jest świadomość 

ogromu przedsięwzięcia w sensie kosztowym, jeżeli chodzi o ich wymianę. Zamierzenie to 

będzie szczególnie kosztowne na terenie miasta w przypadku rur umieszczonych w pasie 

drogi wojewódzkiej. Wynika to z faktu że po wymianie rury musi nastąpić przywrócenie 

drogi do stanu pierwotnego, a to jak wiadomo stanowi finansowe wyzwanie. Burmistrz 

zwrócił też uwagę, że obecnie rury azbestowe po tylu latach ich użytkowania nie stanowią aż 

tak wielkiego zagrożenia, gdyż  woda już nie styka się z nimi bezpośrednio. Największy 

problem w tym aspekcie występuje po awariach, stąd nacisk aby po każdej z nich siec została 

dobrze wypłukana. Kwestia szacowania szkód spowodowanych wymarznięciami jest 

monitorowana przez Kierownika Referatu Rolnictwa /…/. Analizowana jest skala zjawiska  

i ewentualnie konieczność powołania stosownej Komisji, a tą powołuje Wojewoda. 

 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski podał najnowsze informacje w ostatniej  

z poruszanych przez Burmistrza kwestii. Mówił, że zgłoszenia o wymarznięciach pojawiły się 

z sołectwa Suchorączek i Dalkowo. W piątek w godzinach popołudniowych zwołał Komisję  

z udziałem przedstawicieli ODR Minikowo i udano się do sołectwa Suchorączek. Wspólnie  

z rolnikami ustalono, że gmina Więcbork w poniedziałek /w dniu poprzedzającym 

posiedzenie Komisji/ podejmie kroki w celu załatwienia sprawy. Osobiście rozmawiał  w tej 

sprawie z osobą odpowiedzialną w Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy i usłyszał, że jest 

to za mała skala, aby Gmina występowała o powoływanie jakiejkolwiek komisji. Po drugie 

nie ma żadnych programów pomocowych w tym temacie, a poza tym, żeby jakiekolwiek 

programy pomocowe były uzasadnione musi, wystąpić 30% strat w gospodarstwie. Uprawy 

są przez rolników ubezpieczone i z tych uprawnień korzystają. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 

 

   


